
Geachte Raad,

Donderdag 12 september j.l. werden wij als ouders en verzorgers van de kinderen van de Driemaster
door het bestuur van de stichting St. Josephscholen geïnformeerd over de voorgenomen sluiting van
onze basisschool.. Wij waren door dit nieuws compleet overvallen. Deze voorgenomen sluiting heeft
gevolgen voor leerlingen en hun ouders/verzorgers maar heeft ook een grote potentiële impact op de
wijk Bottendaal.

Ik ben blij dat ik me samen met Matijs van der Linden, namens de kinderen, ouders en wijkbewoners,
vanavond tot jullie kan richten. Daarbij gaan we in op twee punten: 1) de noodzaak van sluiting. 2) de
gevolgen van sluiting.

Matijs van der Linden zal het 2e punt toelichten, ik zal nu ingaan op het eerste:

Het dalende leerlingenaantal en de hoge kosten voor noodzakelijke verduurzaming van de school
waren redenen voor de stichting st. Jozephscholen om extern onderzoek te laten verrichten naar de
toekomst van de Driemaster. Dit onderzoek stelt op basis van demografische analyse dat er in
Bottendaal zelf de komende jaren weinig potentie zit om dat aantal te verhogen. Verschillende
scenario's zijn bekeken, maar sluiting is het enige haalbare scenario, zo concludeert althans de
stichting.

Maar de onderbouwing van dat besluit is wankel. De trend van een dalend aantal kinderen in de wijk
is al langer bekend. Maar er is door het bestuur weinig tot niets aan gedaan om de trend van een
dalend leerlingaantal te keren. De vele (interim-)directeuren en gebrek aan marketing/PR hebben
hieraan bijgedragen. Het huidige bestuur van de stichting St. Josephscholen is niet in staat gebleken
om de kwaliteiten van de Driemaster goed over het voetlicht te brengen om zo meer leerlingen te
werven. Er zijn behalve posters voor de ramen in de buurt bij ons geen wervingsacties bekend. Daar
komt nog bij dat wij veel potentiële aanwas zien vanuit de grote woonprojecten in bijvoorbeeld het
stationsgebied. En ook kinderen op nieuwbouwlocaties zoals Koningsdaal en het Hazepark kunnen
hoogstwaarschijnlijk niet allemaal terecht op hun buurtschool. De Driemaster zou ook voor hen een
optie kunnen zijn. Deze potentie is in het onderzoek niet meegenomen.

Extra wrang is het dat de stichting jarenlang niet geïnvesteerd heeft in het gebouw en er nu een
verduurzamingsslag nodig zou zijn á 1.3 miljoen. Het teruglopende leerlingenaantal treft 20% van de
St. Josephscholen. Het is lastig om niet te denken dat de benodigde investering een belangrijke
motivatie is voor de stichting St Josephscholen, om juist de Driemaster te willen sluiten.

Het bestuur van St. Josephscholen heeft ons als ouders/verzorgers niet betrokken om te onderzoeken
op welke manier de Driemaster toekomstbestendig zou kunnen zijn. Zij heeft de voorgenomen
sluiting slechts medegedeeld. Daarbij gaat het bestuur volledig voorbij aan het potentieel van zeer
geëngageerde en bereidwillige ouders die zich willen inzetten ten behoeve van het voortbestaan van
onze school. Sinds afgelopen donderdag zijn er door ouders en buurtbewoners reeds tal van acties
ondernomen. Wij zouden onze inspanningen graag in samenwerking met de gemeente, maar ook
met het bestuur van de stichting St. Josephscholen willen plegen, ten behoeve van een
toekomstbestendige Driemaster.



Dan de potentiële gevolgen:

Sluiting van de Driemaster zal grote gevolgen hebben voor de wijk en voor behoud van de
leefbaarheid en identiteit van de wijk Bottendaal én de stad zoals beschreven in 'nabijheid in de
nabije stad', een door deze gemeenteraad aangenomen motie van 24 april jongstleden.

Bottendaal kan omschreven worden als een diverse wijk waarin er vanuit de gemeenschap veel
initiatieven worden ondernomen die bijdragen aan de leefbaarheid van de wijk. Denk hierbij
bijvoorbeeld aan Speeltuin 't Kraaienest (volledig gerund door vrijwilligers uit de buurt), de
vergroening van de Spoorkuil, Bottendaal Groen en vele andere initiatieven. Veel van deze door de
gemeenschap opgepakte werken, vinden hun oorsprong bij ouders die elkaar vinden op het
schoolplein van de Driemaster. Belangrijk hierbij op te merken is dat deze betrokkenheid door alle
sociale lagen van de buurt loopt en een perfect voorbeeld is hoe burgerparticipatie kan bijdragen aan
de 'nabijheid in de nabije stad'. Deze inclusieve gemeenschap staat nu op het spel. Sluiting van de
Driemaster staat hier haaks op.

Los van het versoberen van vrijwilligersprojecten in de buurt zal sluiting direct invloed hebben op
andere sociale voorzieningen in de wijk. Denk bijvoorbeeld aan een BSO (de Vuurtoren), een KDV (de
Zonnestraaltjes), stageplekken voor ROC studenten, Bottendaal Samen en de gemeentelijke gymzaal.

Kansenongelijkheid verdeelt de stad. Dit is ruimtelijk terug te zien, waarbij de Driemaster zich op een
interessante scheidslijn bevindt tussen het aangeduide kansrijke en kansarme deel van Nijmegen. De
Driemaster is een prachtig voorbeeld van hoe kinderen uit verschillende sociaal-economische lagen
en culturen elkaar zo positief kunnen beïnvloeden. Dit evenwicht in samenstelling zou gekoesterd
moeten worden. En liever nog, verder omarmd.

Nijmegen Old City, Young Vibe, deze slogan is zeker zo toepasbaar op de Driemaster, de oudste
basisschool van Nijmegen. Een stad die zoveel waarde hecht aan historisch erfgoed, kan en mag toch
niet zomaar afstand doen van haar oudste basisschool?

Hoe kan de raad de voorgenomen sluiting van de Driemaster rijmen met de kadernota 'Samen
werken, samen sterk', waarin expliciet een sociale APK wordt vermeld? Deze motie gaat over het
belang van de gemeenschap in de stad, waarin mensen elkaar kunnen ontmoeten, ondersteunen en
waarin mensen zeggenschap hebben over hun leefomgeving. Daarnaast is dit een stad waar inwoners
in hun buurt voldoende voorzieningen hebben zoals groen, cultuur, kunst, sport, onderwijs, zorg en
speelvoorzieningen. Ook ruimte voor het ontmoeten van elkaar zodat zij fijn wonen in een diverse en
groene wijk waar een gemeenschap tot bloei kan komen. Dit is een opdracht aan het college en het
besluit tot sluiting van de Driemaster staat hier haaks op.

Tot slot dan, geachte raadsleden, de Driemaster is geen openbare school. Feitelijk heeft de gemeente
geen zeggenschap over de sluiting. Echter, zoals eerder aangegeven, zal sluiting van onze school een
directe negatieve invloed hebben op de leefbaarheid én cohesie van Bottendaal. En dat is een
publieke zaak!

De ouders, verzorgers en andere belanghebbenden zijn goed georganiseerd en op meerdere fronten
zijn er initiatieven om de Driemaster een toekomst te geven. Maar daar is ook politiek draagvlak voor
nodig. Wij verzoeken de gemeente om zich als samenwerkingspartner aan te sluiten bij de ouders en
de stichting, bij het uitwerken van een scenario waarbij de sluiting van de Driemaster niet nodig is,
zodat de stad weer door de zelf opgestelde sociale APK komt.




